
Na temelju članka 44. Statuta Općine Vižinada-Visinada (Službene novine Općine Vižinada 

br. 4/09, 1/10, 2/13 i 06/13 – pročišćeni tekst) Općinski načelnik podnosi 

 

POLUGODIŠNJE IZVJEŠĆE O SVOM RADU ZA RAZDOBLJE  

SIJEČANJ-LIPANJ 2014. GODINE 

 

U razdoblju od 1. siječnja do 30. lipnja 2014. godine ostvareni su prihodi od 2.083.153 kune, 

dok su rashodi iznosili 1.362.947 kuna, što znači da je u prvih 6 mjeseci ove godine ostvaren 

višak prihoda nad rashodima od 720.206 kuna što dovoljno govori o ostvarenim uštedama u 

općinskom proračunu i smanjenju deficita iz prošlih godina. Planirana prodaja nekretnina te 

situacija s Infoechom se nije riješila u planiranom obimu zbog čega su izostale investicije, ali 

puno se radilo na projektnoj dokumentaciji, prijavi projekata na različite javne pozive te 

realizaciji manjih projekata i rješavanju tekuće problematike Općine. 

Glavni projekt izvještajnog razdoblja je bio Izgradnja kanalizacijskog sustava za naselje 

Vižinada za koji su odobrena sredstva iz pretpristupnog fonda EU IPA, program IPARD u 

visini od 4.936.850,00 kuna, dok ostatak od 1.174.800,00 kuna je neprihvatljivih ulaganja za 

koje će Općina morati izdvojiti vlastita sredstva. Budući da je prvi postupak javne nabave, 

proveden sukladno pravilima PRAG-a, nepovoljno riješen krenuli smo u ponovljeni postupak 

javne nabave, pripremili dokumentaciju za nadmetanje te se otvaranje ponuda održalo 

14.05.2014. Na ponovljeni natječaj pristigle su 3 ponude, te je kroz postupke pregledavanja i 

ocjene ponuda odabrana najpovoljnija ponuda sukladno Zakonu o javnoj nabavi. 

Najpovoljnija ponuda je bila ona ZAJEDNICE PONUDITELJA NERA D.O.O., Škuljari 9, 

BUZET I R-GROUP D.O.O., Hrušica 72c, Hrušica, SLOVENIJA, s cijenom u iznosu od 

5.327.872,97 kuna bez PDV-a, odnosno 6.659.841,24 kuna s PDV-om. Na odluku o  odabiru 

uložena je žalba Državnoj komisiji za kontrolu postupaka javne nabave te je postupak u 

mirovanju. 

Što se tiče peticije građana koja je bila uložena a vezano za lokaciju pročistača otpadnih voda 

poslalo se odgovor svim potpisnicima s obrazloženjem kako nije moguće izvesti promjenu 

lokacije jer u protivnom gubimo odobrena sredstva. Izvršeni su dodatni napori u razgovoru s 

predstavnicima Agencije za plaćanja u poljoprivredi, ribarstvu i ruralnom razvoju i nadležnim 

ministrom kako bi se udovoljilo zahtjevu skupine građana no odgovor je bio negativan. 

Istarki vodovod započeo je projektiranje rekonstrukcije vodovodnog ogranka Vižinada-

Fabrika te je u planu i projektiranje ogranka za naselje Zabregi – II faza. 

Tokom godine vođeni su pregovori s Županijskom upravom za ceste o financiranju projektne 

dokumentacije (glavnog projekta) za izgradnju kružnog raskižja u naselju Vižinada, te je zbog 

nedostatka sredstava projektiranje planirano za 2015. godinu. ŽUC bi financirao projektiranje 

dok bi imovinsko pravne odnose i postupak izvlaštenja provela Općina. Vođeni su pregovori s 

vlasnicima nekretnina koji su zainteresirani za prodaju nekretnina.  



U proteklom razdoblju planiralo se okončati situaciju s Infoechom, no planirana sredstva nisu 

se ostvarila te je postupak riješen sudskim putem. Općinski sud u Poreču dana 30.06.2014. 

godine donio je nepravomoćnu presudu kojom se u cijelosti odbija tužbeni zahtjev tvrtke 

Infoecho. Infoecho je uložio žalbu Županijskom sudu u Puli te se iščekuje daljnji ishod. 

U tijeku je ishodovanje građevinske dozvole za sanaciju kuće „Maraston“, ishodovani su 

posebni uvjeti građenji, a posebno dugo se čekalo na mišljenje Konzervatorskog odjela iz 

Pule. Za I. fazu sanacije talijanska regija Veneto osigurala je 48.000€, dok se u II. fazi planira 

prenamjena zgrade i njeno uređenje. U zgradi se planira urediti jedna multifunkcionalna 

dvorana te prostori za društvene aktivnosti kao i turistički sadržaji.  Izrađen je idejni projekt 

kojim je predviđeno da se uz postojeću izgradi još jedna zgrada po uzoru na nekadašnju 

Vižinadu te uređenje trga. 

Općina Vižinada jedna je od rijetkih u Istri u kojoj se sredstvima dobivenim iz Fonda za 

zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost (FZOEU) proveo energetski pregled javne rasvjete 

koji je zakonska obaveza i preduvjet za dobivanje sredstava Fonda za rekonstrukciju javne 

rasvjete. Od Fonda je dobiveno 10.000,00 kuna za sufinanciranje pregleda. Izrađen je projekt 

za zamjenu postojećih rasvjetnih tijela LED tehnologijom u cijeloj općini čime će  se ostvariti 

ušteda do 80 posto u odnosu na klasičnu rasvjetu. Projekt ukupne vrijednosti 1.190.000 kuna 

prijavljen je na natječaj Fonda te se očekuje odluka o Fonda. LED rasvjeta planira se 

realizirati putem ESCO modela, na način da Fond financira 40% investicije a ostatak općina 

isplaćuje kroz period od 6 do 7 godina iz sredstava koji se ostvaruju od uštede električne 

energije i uštede uslijed smanjenih troškova održavanja. 

Također, u narednoj godini planiramo iz istog Fonda izvući sredstva za povećanje energetske 

učinkovitosti vlastitih zgrada kroz obnovu fasada,  krovišta i stolarije, prvenstveno za 

općinsku zgradu, a na isti način prijavit ćemo se na javni poziv za sufinanciranje obnova 

fasada i stolarije te uvođenje ekološki prihvatljivih energenata za građane kako bi im se 

omogućilo dobivanje bespovratnih sredstava iz navedenog fonda. U trenutku kada smo 

namjeravali prijaviti zgrade Fond je zatvorio natječaj te će se to učiniti na prvom slijedećem 

natječaju. 

Početkom godine prijavili smo se na poziv Ministarstva regionalnog razvoja i fondova EU za 

sufinanciranje projekata prema Programu održivog razvoja lokalne zajednice sa dva projekta: 

Izgradnja solarne javne rasvjete u naselju Zabregi i Obnova i zamjena dijelova zgrade kuće 

Maraston. Odobren nam je projekt solarne javne rasvjete procijenjene vrijednosti 190.000,00 

kuna u kojem Ministarstvo sudjeluje s iznosom do 122.000,00 kn. Riječ je o pilot projektu 

kojim se obnovljivi izvori  energije koriste za pružanje usluge javne rasvjete.  Realizacija 

projekta se planira u rujnu. Isti projekt prijavili smo i na poziv Ministarstva gospodarstva no 

projekt nam nije odobren. 

Radilo se na provođenju europskog projekta Rast Istre za koji je odobreno 183.046,02 EUR iz 

pretpristupnih fondova EU za prekograničnu suradnju. Definirane su aktivnosti pojedinih 

partnera na projektu te rokovi njihove realizacije. Budući da ugovor još nije potpisan 

zatraženo je produženja roka izvedbe. Općini Vižinada je odobreno ukupno 27.951,49 EUR 

uz udio vlastitih sredstava od 4.932,62 EUR što bi se trebalo utrošiti na pripremu terena i 



sadnju eksperimentalnog nasada šipka, te organizaciju sajmova, degustaciju i predavanja 

vezano za novu poljoprivrednu kulturu, čime bi se potaknulo proizvodnju šipka na području 

Istre. 

Proveli smo pozivni natječaj za košnju zelenog pojasa uz nerazvrstane ceste te natječaj za 

održavanje javne rasvjete. Plan za košnju je kao i prošle godine, no zbog vremenskih uvjeta 

nije bila redovita. Redovito se nasipavaju i održavaju nerazvrstane ceste i putevi koji vode do 

naselja, te glavni putevi prema programu održavanja komunalne infrastukture. Ove su godine 

nasipavani i neke nove dionice, a prioritet su bila naselja i glavni putevi. 

Ove smo godine započeli s produženim boravkom u osnovnoj školi za što su osigurana 

sredstva u proračunu. Program se pokazao dobrim te smo imali 8 učenika, a za sljedeću 

školsku godinu interes je pokazalo 13 učenika. S novim ravnateljem dogovaralo se vezano za 

novi ugovor te smo ostali na istome, odnosno da se učitelj zapošljava na određeno vrijem na 

32 sata tjedno. Njegov je zahtjev bio zapošljavanje učitelja na neodređeno puno radno 

vrijeme. 

S 01.04. raskinuli smo zajedničku službu za računovodstvo i pravne poslove, a sve u cilju 

kako bi se kompletan posao preselio u jednu zgradu te kako bi se ostvarile uštede i bolja 

sinergija poslovanja. Prema sporazumu o raskidu kojeg su potpisale Općine Vižinada, 

Kaštelir-Labinci i Sv. Lovreč Općina Vižinada je preuzela računovođu Marijanku Šušnjić, 

dok smo za pravne usluge zatražili više ponuda te smo sklopili ugovor o pružanju pravne 

pomoći s odvjetnikom Aleksandrom Puhom iz Pule. 

Na 7. međunarodnom sajmu inovacija u poljoprivredi, prehrambenoj industriji i 

poljoprivrednoj mehanizaciji Agro Arca koji je održan u Biogradu na Moru Općina Vižinada 

se predstavila kao općina partner sajma uz podršku Upravnog odjela za poljoprivredu Istarske 

županije, Turističke zajednice Općine Vižinada i predstavnika poljoprivrednih proizvođača. 

Na našem štandu održana je prezentacija Općine i organizirana degustacija vina, ulja i 

tradicionalnih istarskih kolača, kao i upoznavanje posjetitelja s Parenzanom i turističkim 

sadržajima koje Vižinada nudi. Sklopljeni su kontakti s ostalim sudionicima sajma, 

razmijenjena iskustva i i stvorene pretpostavke za partnersku suradnju s drugim općinama, 

gradovima i udrugama, a posebno s veleposlanstvom Irana i Iranskom udrugom inovatora. 

Naime, zemlja partner ovogodišnjeg sajma je bila Republika Iran i promocija tzv. halal 

proizvodnje čijim certifikatom se otvara mogućnost hrvatskim proizvođačima da svoje 

proizvode plasiraju na veliko tržište arapskih zemalja. 

Ove su godine tradicionalno održane 21. po redu Verši na šterni koje su zbog kiše održane u 

školskoj sportskoj dvorani. Obilježeni su Dan državnosti i Dan antifaštističke borbe. 

Turistička zajednica sudjelovala je i na manifestaciji Rise Up Poreč 2014. predstavljajući 

Slatku Istru i Parenzanu. Također, ured Marina Baldinia omogućio nam je posjetu Bruxellessu 

i institucijama EU čime je delegacija Općine Vižinada predstavila općinu i upoznala se s 

radom institucija EU.  



Tradicionalno, krajem školske godine upriličen je prijem učenika OŠ Jože Šurana PŠ 

Vižinada kod općinskog načelnika te su najbolji od njih i nagrađeni prigodnim nagradama. 

Ove je godine održan i prijem darivatelja krvi s područja naše općine. 

 

Općinski načelnik 

Marko Ferenac 


